
 

Αθήνα, 15 Απριλίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 

 

 Ψηφιακής Διακυβέρνησης 

 

 Ανάπτυξης 

 

 Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

Θέμα: «Υπό έρευνα η κυβέρνηση Μητσοτάκη στη διαχείριση των πόρων 

του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας για τα ψηφιακά έργα» 

Με βάση δημοσιεύματα από έγκυρα μέσα του Εσωτερικού αλλά και του Politico 

η Ελλάδα βρίσκεται ξανά με ευθύνη της κυβέρνησης Μητσοτάκη αντιμέτωπη με 

ελέγχους και έρευνα αναφορικά με την κατανομή των ευρωπαϊκών πόρων από 

το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

Σύμφωνα με τα δημοσιεύματα που δεν έχουν διαψευστεί η Ευρωπαϊκή 

Εισαγγελία (EPPO) επιβεβαίωσε ότι έχει ξεκινήσει έρευνα, ενώ ερευνητές της 

ελληνικής Επιτροπής Ανταγωνισμού έκαναν έφοδο στα γραφεία των τριών 

μεγαλύτερων εταιρειών τηλεπικοινωνιών της χώρας  καθώς και πέντε ακόμα 

εταιρειών πληροφορικής και δύο εταιρειών παροχής συμβουλευτικών 

υπηρεσιών. 

Προκύπτει ότι 10 εταιρείες μοιράζονται περίπου το 90% των ψηφιακών έργων 

που έχουν προκηρυχθεί από το 2021 μέχρι τον Ιανουάριο του 2024 (101 σε 

σύνολο 110 έργων) 

Την ίδια στιγμή κρίσιμα ψηφιακά έργα, όπως ο ψηφιακός μετασχηματισμός για 

τις μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις, δράσεις για τις ψηφιακές δεξιότητες, 

συστήματα φορολογικών ελέγχων, το Digital Health και άλλα κινδυνεύουν με 

απένταξη από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας ενώ σημαντικές 

καθυστερήσεις σημειώνονται με ευθύνη του υπουργείου Οικονομικών και στην 

ΕΥΣΤΑ (Ειδική Υπηρεσία Συντονισμού Ταμείου Ανάκαμψης) 

Υπενθυμίζουμε, ακόμη, ότι με το νομοθετικό πλαίσιο της κυβέρνησης της Νέας 

Δημοκρατίας για τις δημόσιες συμβάσεις (Ν. 4782/2021) η όλη διαδικασία 

ψηφιοποιήθηκε προς όφελος, όμως, των απευθείας αναθέσεων. Οι συνοπτικοί 

διαγωνισμοί έως 60.000 ευρώ καταργήθηκαν για να αντικατασταθούν αρχικά 
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από ανοικτούς ηλεκτρονικούς λογαριασμούς και σταδιακά να θεσμοθετούνται 

εξαιρέσεις και να γίνεται επιτρεπτή η απευθείας ανάθεση για το τριπλάσιο ποσό 

που ήταν δυνατό επί των ημερών της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. 

Επειδή ο τρόπος κατανομής των πόρων του Ταμείου Ανάκαμψης και 

Ανθεκτικότητας δημιουργεί συνθήκες εναρμονισμένων πρακτικών 

ολιγοπωλίου-καρτέλ μεταξύ λίγων ισχυρών επιχειρήσεων προς επιβάρυνση 

των αντίστοιχων μικρομεσαίων, 

Επειδή οι υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης φαίνεται να ερευνούν τη 

νομιμότητα της κατανομής των πόρων στα ψηφιακά έργα, 

Επειδή υπάρχει μεγάλη απόσταση ως προς το ύψος της τιμολόγησης 

ψηφιακών έργων σε σχέση με παρόμοια έργα σε χώρες της Ε.Ε., 

Επειδή τα χρήματα των Ελλήνων και Ευρωπαίων φορολογουμένων οφείλουν 

να διατίθενται με όρους απόλυτης διαφάνειας αποδοτικότητας και 

οικονομικότητας, 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Πώς εξηγούν την κατανομή  101 ψηφιακών έργων σε σύνολο 110 από 

το 2021 έως το 2024 σε 10 μόνο αναδόχους; 

2. Σκοπεύουν να αναλάβουν κάποια αντι-ολιγοπωλιακή πρωτοβουλία 

αποτρέποντας τους υποψήφιους αναδόχους από το να επιλέγουν 

διαγωνισμούς ανάλογα με τους προσφέροντες; 

3. Σε ποιο βαθμό έχουν απασχολήσει οι υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής 

Ένωσης το Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης και ποια 

ενημέρωση έχει για την πορεία των ερευνών; 

4. Πόσα έργα του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης ανατέθηκαν 

μετά από διεθνή διαγωνισμό και πόσα με άλλες διαδικασίες 

(απευθείας ανάθεση, κλειστή πρόσκληση) 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Καραμέρος Γεώργιος 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Παππάς Νίκος 




